

南台科技大學 98 學年度第 2 期課程資訊

課程名稱	拉丁字源與閱讀(B)
課程編碼	C0D54502
系所代碼	0C
開課班級	二技英語四甲 四技英語四甲 四技英語四乙 四技英語四丙
開課教師	林尹星
學分	2.0
時數	2
上課節次地點	四 7 8 教室 T0112
必選修	選修
課程概述	<p>林尹星老師:</p> <p>Latin elements contributed a lot to the rich buildup of English vocabulary, with a variety of prefixes and suffixes and a multitude of word roots. This course provides students with access to essential knowledge about Latin elements, with the purpose to help students speed and strengthen the growth of their English vocabulary to a remarkable extent. It is also hoped that students can thereby acquire a substantial background against which they begin to understand vocabulary as a representation of cultural aspects rather than a communication vehicle.</p>
課程目標	無
課程大綱	<p>林尹星老師:</p> <p>1 - 4 週 1 - 6 課：拉丁字源進入英語世界的開始與發展。 5 - 8 週 7 - 12 課：拉丁字源在文藝復興與啟蒙時代的發展。 9 週：期中考 10 - 13 週 13 - 19 課：拉丁字源對當代英語使用的影響。 14 - 17 週 20 - 24 課：拉丁字源是英語世界中的文化遺產 18 週：期末考</p>
英文大綱	<p>石耀西老師</p> <p>Tentative Class Syllabus</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 2/23 Course introduction, orientation, requirements, etc. 2. 3/2 Lessons I & II 3. 3/9 Lessons III & IV 4. 3/16 Quiz 1 & Lesson V

	<p>5. 3/23 Lessons VI & VII</p> <p>6. 3/30 Quiz 2 & Lesson VIII</p> <p>7. 4/6 Lessons IX & X</p> <p>8. 4/13 Quiz 3 & Lesson XI</p> <p>9. 4/20 Midterm Exam</p> <p>10. 4/27 Lessons XII & XIII</p> <p>11. 5/4 Quiz 4 & Lesson XIV</p> <p>12. 5/11 Lessons XV & XVI</p> <p>13. 5/18 Quiz 5 & Lesson XVII</p> <p>14. 5/25 Lessons XVIII & XIX</p> <p>15. 6/1 Quiz 6 & Lesson XX</p> <p>16. 6/8 Lessons XXI & XXII</p> <p>17. 6/15 Lessons XXIII, XXIV & XXV</p> <p>18. 6/22 Final Exam</p> <p>林尹星老師: Week 1 – 4: Lesson 1 – 6, featuring the introduction of Latin elements into the English world Week 5 – 8: Lesson 7 – 12, featuring the adoption of Latin-rooted English in the Renaissance and the Enlightenment period. Week 9: Midterm Exam with 100 questions. Week 10 – 13: Lesson 13 – 19, featuring the importance of Latin elements and its influence on the forming of modern English vocabulary. Week 14 – 17: Lesson 20 – 24, featuring the role Latin rooted words as a representation of cultural aspects. Week 18: Final Exam with 100 questions and a feedback essay.</p>
教學方式	
評量方法	
指定用書	
參考書籍	
先修科目	
教學資源	
注意事項	
全程外語授課	0
授課語言 1	華語

授課語言 2	
輔導考照 1	
輔導考照 2	